
Schermerhorn ! De Grote Kerk in
Schermerhorn loopt deze woens-
dagavond vol met bezoekers. Niet
om een dienst bij te wonen of een
kaarsje aan te steken; nee, ze drin-
ken een biertje of ander drankje, er
worden hapjes uitgedeeld en ze ver-
zamelen zich rond een biljarttafel
midden in de kerk. Stond die daar
altijd al?... Nee, legt Kees van Etten
uit. Die is door de plaatselijke firma
Van der Burg vanaf de bovenverdie-
ping in huize Van Etten verplaatst
naar de kerk en daar ’waterpas’ neer-
gezet. Zodat zoon Sam tijdens zijn
eerste sponsoravond op deze bijzon-
dere locatie een demonstratie drie-
banden kan geven. ,,Op zo’n mo-
ment denk je wel: waarom is hij niet
gaan darten? Een dartbord was mak-
kelijk te verplaatsen geweest, zo’n
tafel van 2.800 kilo is een ander ver-
haal.’’

Wat sponsoring betreft lijkt de 27-
jarige biljarter uit Schermerhorn -
de kerk is recht tegenover zijn ou-
derlijk huis - niets te klagen te heb-
ben, gezien de grote opkomst (bijna
150 aanwezigen). En inderdaad, Van
Etten heeft heel wat sponsors weten
te werven in zijn kennissenkring.
Die heeft hij nodig ook, gezien de
kosten voor onder meer zijn trainer,
een mental coach en de hele wereld
over reizen (in een quizje aan het
eind van de avond is een van de vra-
gen hoeveel vliegkilometers hij
heeft afgelegd voor de sport, ant-
woord: 34.745). Om wat terug te
doen voor de steun, zowel financieel
als op andere gebieden, vond hij het
na vier jaar werken aan zijn profcar-
rière als driebander tijd om als be-
dankje een sponsoravond te hou-
den.

Grootheid
De aanwezigen krijgen een groot-
heid in actie te zien: Torbjörn Blom-
dahl, onder meer zevenvoudig we-
reldkampioen en recordhouder wat
het aantal zeges in worldcups be-
treft. Vanuit zijn woonplaats in
Duitsland heeft hij 650 kilometer
afgelegd om woensdag in Schermer-
horn van de partij te zijn. ,,In janu-
ari van dit jaar heb ik hem leren ken-
nen, toen ik in Zuid-Korea mocht
meedoen met een toernooi waar de
top van de wereld aanwezig was. We
zaten samen aan het ontbijt en gin-
gen partijen kijken waarbij hij uit-
gebreid uitleg aan mij gaf. Een leuke
kerel, spreekt vloeiend Nederlands
ook. Komend jaar ga ik bij hem in
een team spelen in de Duitse compe-
titie. Hij is de allerbeste driebander
ooit, na Raymond Ceulemans dan.
Dus ja, die wil ik wel op zo’n avond
erbij hebben.’’

De 60-jarige Zweed laat weten dat
hij nog niet eerder een dusdanige
avond heeft meegemaakt. Uiteraard
wel demonstratiepartijen en het
topbiljarten staat tegenwoordig bij
Blomdahl op een iets lager pitje. ’Je
bent wat nonchalanter, in de goede
zin van het woord’, zegt biljartpro-
motor Dirk Snip als hij voorafgaand

aan de demonstratie Blomdahl aan-
kondigt. ,,Dat is zijn observatie’’, re-
ageert de biljarter. ,,Het klopt dat ik
niet meer zoveel wedstrijden speel
als vroeger en minder reis. Maar ik
ben bij de grote wedstrijden zoals de
worldcups nog altijd erbij en ik
speel competitie in Duitsland. Of ik
relaxter ben in de wedstrijden, weet
ik niet. Het is altijd zaak om de mid-
denweg te vinden tussen te fanatiek
en te relaxed.’’

Niet vloeken
Blomdahl praat inderdaad vloeiend
Nederlands, dankzij ’twintigplus
jaar’ competitie spelen in Nederland
in het verleden. Daardoor kan hij
ook tijdens de partij tegen Van Etten
voor iedereen begrijpelijk uitleggen
wat hij doet. Want dat is de opzet: de
twee topbiljarters dragen een mi-
crofoon en leggen bij elke stoot uit

wat hun plan is, welk effect ze gaan
spelen en wat de valkuilen zijn. ,,Je
mag hier niet vloeken’’, verwijst
Blomdahl tijdens het inspelen naar
de bijzondere locatie. Verder zegt hij
regelmatig als hij een plan heeft uit-
gelegd ’Ik weet het niet hoor’, of ’Dit
is heel risicovol’, om vervolgens een
mooie carambole te laten zien. ,,Die
ken wel aardig ballen’’, concludeert
een toeschouwer dan ook tijdens de
demonstratie.

Tegenstander Sam van Etten be-
wijst deze avond ook dat hij ’aardig
ken ballen’; hij legt elke keer rustig
en vol zelfvertrouwen uit wat hij
gaat doen en voert dat regelmatig
uitstekend uit. Het Noord-Holland-
se talent wint de eerste twee sets
(10-9 en 10-5) en na een korte pauze
maakt hij in set drie zelfs vanaf ac-
quit - de eerste afstoot - het bijna in
één keer af met een serie van negen.
Als het in de volgende beurt voorbij
is (10-0) besluiten de twee omdat het
zo snel ging nog een vierde set te
doen en daarin redt Blomdahl met
een 10-3 zege de eer.

Schaken met ballen
Natuurlijk is het een demonstratie
en telt de winst van Van Etten in zijn
eerste partij tegen Blomdahl niet
echt. Maar de Zweedse topspeler is
na afloop wel vol lof over de man die
deze avond heeft georganiseerd.
,,Sam speelt al heel goed en ik denk
dat hij heel ver kan komen. Maar
hoe ver, dat weet je nooit. Een ont-
wikkeling stopt op een gegeven mo-
ment; wanneer dat is, dat valt niet te

voorspellen.’’
Wat maakt een wereldtopper? Dat

zijn volgens Blomdahl vele verschil-
lende facetten. De randzaken lijken
op orde. ,,Sam is een slimme jongen,
kan goed praten en weet op die ma-
nier sponsors aan zich te binden.’’
Wat betreft het sportieve: ,,Drieban-
den is een ervaringssport, de oplei-
ding duurt vele jaren. Veel trainen
om een eigen stijl te ontwikkelen,
mede door veel naar andere spelers
te kijken en iets te vinden dat ook bij
jou past. Het is ook heel veel denk-
werk, een soort schaken met ballen.
Wij zeggen tijdens deze demonstra-
tie voor een stoot wat wij gaan doen,
maar dat is slechts een tiende van
wat er op zo’n moment allemaal
door het hoofd gaat.’’

Van Etten weet in ieder geval wat
hij wil. Voorafgaand aan de demon-
stratie houdt hij een praatje waarin

hij terugblikt op zijn eerste biljar-
tervaring als zevenjarige in café ’s
Lands Welvaren van zijn ouders, tot
aan zijn huidige carrière. Hij won
onlangs zijn eerste toernooi in
Uden, behaalde de finale van een
Grand Prix in Rosmalen en nam
over de hele wereld deel aan voor-
rondes van de worldcups, waarbij
hij meerdere malen rook aan de we-
reldtop. ,,Waarom biljarten? Mijn
Belgische trainer zei altijd ’lekker
amuseren, Sammeke’ en dat is wat
ik doe. Ik beleef er vooral veel ple-
zier aan.’’

Beleidsplan 2030
Maar wel serieus plezier, zo blijkt
even later, als hij zijn ’beleidsplan’
richting 2030 toelicht. Van Etten wil
jaarlijks stappen maken om dan
over een tijdje niet meer een demon-
stratiepartij van Blomdahl te win-
nen, maar biljarters van dat niveau
met regelmaat te verslaan in de gro-
te toernooien.

Na afloop maakt Van Etten glun-
derend praatjes met de vele bezoe-
kers, terwijl Blomdahl even verder-
op zijn boek ’Het Tijdperk Blom-
dahl’ verkoopt en signeert samen
met de ook aanwezige auteur Bert
van Manen.

De 27-jarige biljarter is opgelucht.
,,Voor de partij tegen Blomdahl
voelde ik geen spanning. Vooraf was
ik vooral gespannen of het allemaal
goed zou gaan en iedereen een leuke
avond zou hebben. Volgens mij is
het geslaagd en het is veel drukker
dan ik had gedacht.’’

Hij had ook kunnen gaan darten, bedenkt de vader van Sam van Etten (27) als een biljarttafel van 2.800 kilo de kerk in is getakeld voor demonstratie tegen Blomdahl
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Sam van Etten (rechts) kijkt toe terwijl Torbjörn Blomdahl uitlegt wat zijn plan is voor de volgende stoot. FOTO MARTIN DE HAAN
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Torbjörn Blomdahl, de Zweedse levende biljartlegende, maakte deze week zijn opwachting in de Grote Kerk
in Schermerhorn. Als gast op de eerste sponsoravond van Sam van Etten speelde hij een demonstratiepar-
tij driebanden tegen de ambitieuze topper in wording. ,,Ik denk dat Sam heel goed wordt.’’

blomdahl Sam van Etten neemt het op zelf georganiseerde sponsoravond op tegen legende
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